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Vil ministeren oplyse, om han under mødet med Israels udenrigsminister, den 
10. november 2009, drøftede spørgsmålet om at sikre uhindret adgang for 
humanitær hjælp til Gaza, og hvad resultatet af denne drøftelse i givet fald blev?

Svar:

Jeg rejste spørgsmålet under mine drøftelser med udenrigsminister Liberman med 
afsæt i, at Folketingets Udenrigsudvalg ved et nyligt besøg i området havde konsta-
teret, hvor utilstrækkelig adgangen til Gaza var.  Jeg understregede behovet for, at 
Israel sikrede bedre og lettere adgang til Gaza for både personer og materialer, her-
under nødhjælp og genopbygningsmaterialer, og at det som bekendt var et spørgs-
mål, som vi ønskede ikke blot - som her - at tage op bilateralt med den israelske re-
gering, men tillige forfulgte gennem samarbejdet i bl.a. EU-kredsen og den samlede 
internationale donorkreds.  Liberman gav intet konkret israelsk tilsagn om lettelser, 
men man ville gerne fra israelsk side arbejde på at forbedre samarbejdet med dono-
rerne generelt om adgang.   Det gjaldt også i konkrete sager, hvor der aftaltes proce-
durer i fald danske leverancer støder på vanskeligheder. Udenrigsministeriet har på 
denne baggrund igangsat overvejelser om en styrket, fælles EU-indsats for generelt 
at sikre bedre adgang til Gaza, herunder for organisationer, der pt. ikke kan få tilla-
delse til at rejse ind i Gaza. 

Jeg skal herudover henvise til brevvekslingen denne måned om sagen om manglen-
de adgang til Gaza for kuvøser og LEGO mellem den israelske ambassade og cen-
terchef i Udenrigsministeriet, Sus Ulbæk, af hvilken Folketingets Udenrigsudvalg har 
modtaget kopi.
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